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PROTOKÓŁ  

z  XXXVIII SESJI RADY GMINY  BRĄSZEWICE, 

która odbyła się w dniu 13 listopada 2017 roku 

w sali konferencyjnej przy Gminnej Bibliotece Publicznej w Brąszewicach 

 

Otwarcie obrad – godz. 1000, zamknięcie – godz. 1310. 

Na ustawowy stan rady – 15 Radnych, udział w obradach brało 15 Radnych – lista obecności w 

załączeniu do protokołu.  

Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy – Radny Adam Sowizdrzał. 

 

W obradach udział brali: 

Wójt Gminy – Karol Misiak 

Skarbnik Gminy – Krzesisława Kamińska 

Sekretarz Gminy – Agnieszka Drzazga 

Radca Prawny – Mariusz Wawrzyniak 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD 

1. Otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/145/2017 Rady Gminy Brąszewice z dnia 

18 maja 2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Brąszewice na lata 2017-2029. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik 

przyrody. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z obiektu sportowego „Boisko 

wielofunkcyjne przy Publicznej Szkole Podstawowej Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół Katolickich 

im. Św. Bernadetty Soubirous w Trzcince”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Brąszewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana 

Pawła II w Brąszewicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Godynicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Godynicach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Żurawiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Żurawiu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla 

nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Brąszewice. 
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17. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych oraz wyników sprawdzianów i egzaminów za 

rok szkolny 2016/2017. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 1  

Po stwierdzeniu prawomocności obrad na podstawie listy obecności, otwarcia obrad XXXVIII sesji Rady 

Gminy dokonał Przewodniczący Rady Adam Sowizdrzał. Powitał Radnych oraz zaproszonych gości 

biorących udział w obradach.  

 

Ad. 2   

Skarbnik Gminy zwróciła się do Radnych z prośbą o wyrażenie zgody na zmianę kolejności 

podejmowanych uchwał (dot. punktów 6, 7 i 8). 

Przewodniczący Rady Gminy podał pod głosowanie propozycję zmiany porządku obrad. W głosowaniu 

nad przyjęciem porządku obrad po zmianach wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem proponowanego porządku obrad głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie 

opowiedziała się za przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

PROPONOWANY PORZĄDEK OBRAD (po zmianach) 

1. Otwarcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Brąszewice na lata 2017-2029. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/145/2017 Rady Gminy Brąszewice z dnia 

18 maja 2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od środków transportowych. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik 

przyrody. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z obiektu sportowego „Boisko 

wielofunkcyjne przy Publicznej Szkole Podstawowej Stowarzyszenia Przyjaciół Szkół Katolickich 

im. Św. Bernadetty Soubirous w Trzcince”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej im. Jana Pawła II w Brąszewicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową im. Jana 

Pawła II w Brąszewicach. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Godynicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Godynicach. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej Szkoły 

Podstawowej w Żurawiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Żurawiu. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek tygodniowego 

obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych dla 
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nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, zatrudnionych w placówkach 

oświatowych prowadzonych przez Gminę Brąszewice. 

17. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych oraz wyników sprawdzianów i egzaminów za 

rok szkolny 2016/2017. 

18. Sprawy różne. 

19. Zamknięcie obrad XXXVIII sesji Rady Gminy. 

 

Ad. 3   

Radny Jan Stawirej wniósł uwagę do protokołu, że wnioskował o usprawnienie parkowania na ul. 

Górnej, a nie wprowadzenie zakazu parkowania. 

Radny Jerzy Ławniczak wniósł uwagę do protokołu, że wnioskował o oczyszczenie zbiornika wodnego 

przy ul. Starowiejskiej, a nie przy ul. Nierychlewskiego. 

Radny Jacek Piotrowski  wyraził zdanie, że odpowiedź Wójta na interpelacje w protokole jest zbyt 

mało szczegółowa. 

Wójt Gminy poinformował, że zgodnie z wytycznymi organu nadzoru przekazanym na szkoleniu, 

protokół nie jest stenogramem dyskusji podczas obrad.   

Przewodniczący Rady w związku z brakiem innych uwag, poddał pod głosowanie protokół z XXXVII sesji 

Rady Gminy. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem protokołu 

głosowało 12 Radnych, od głosu wstrzymało się 2 Radnych (J. Piotrowski, G. Dobruchowska). 

Większością głosów Rada Gminy  opowiedziała się za przyjęciem protokołu z XXXVII sesji Rady Gminy. 

Na sesję przybyła Radna B. Łuszczek (10:20) 

Ad. 4   

W sprawozdaniu ze swojej działalności między sesjami w okresie od 26 sierpnia 2017 r. do  

10 listopada 2017 r. Wójt Gminy poinformował, że: 

1. W dniu 28 sierpnia kopano rów i ścinano pobocza w m. Wojtyszki. 
2. W dniu 29 sierpnia naprawiano tłuczniem ul. Masztową i Osiedlową. 
3. W dniach 30 i 31 sierpnia wykaszano ul. Masztową i SP w Żurawiu. 
4. W dniu 1 września naprawiano awarię wody na ul. Wojkowskiej. 
5. W dniu 4 września naprawiano przepust w m. Pasie oraz obcinano gałęzie w m. Gałki. 
6. W dniu 6 września naprawiano tłuczniem drogę oraz wycinano krzaki w m. Bukowiec (Bugaj).  
7. W dniu 7 września naprawiano przystanek w m. Tomczyki oraz wycinano krzaki w m. 

Wojtyszki. 
8. W dniu 8 września naprawiano tłuczniem ul. Masztową w m. Brąszewicach. 
9. W dniu 11 września naprawiano drogę w m. Trzcinka. 
10. W dniach 12,13 września naprawiano drogę w m. Pluty. 
11. W dniach 14,15,18 września ścinano drzewa przy drodze  w m. Kosatka. 
12. W dniu 19 września naprawiano drogę żwirem w m. Wojtyszki. 
13. W dniach 20,21,22 września kopano rów w m. Wojtyszki. 
14. W dniu 21 września naprawiono awarię wody w m. Zagóra. 
15. W dniu 25 września naprawiano żwirem drogę w m. Kurpie oraz wycinano krzaki w m. 

Chajew. 
16. W dniu 26 września wycinano krzaki przy drodze z m. Chajew  w kierunku Kliczków oraz 

naprawiano drogę relacji Chajew-Czartoria. 
17. W dniach 27,28 września równano drogi na terenie Gminy. 
18. W dniu 29 września naprawiano tłuczniem drogę w m. Tomczyki. 
19. W dniu 2 października równano drogi  na terenie Gminy. 
20. W dniach 3-5 października „przestawiano” drogę w m. Trzcinka oraz równano drogi na 

terenie Gminy. 
21. W dniu 6 października usuwano skutki wichury. 
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22. W dniach 9-13 października kopano rowy w m. Sokolenie i Przedłęcze. 
23. W dniu 9 października naprawiano drogę Trzcinka - Pokrzywniaki. 
24. W dniu 10 października naprawiano tłuczniem drogę w m. Zadębieniec. 
25. W dniu 12 października naprawiono awarię wody Przedłęcze. 
26. W dniu 16 października naprawiono awarię wody w m. Sokolenie. 
27. W dniu 17 października naprawiono awarię wody  w m. Zagóra. 
28. W dniach 18,19 października obcinano gałęzie w m. Wiertelaki. 
29. W dniu 21 października miała miejsce awaria zasilania i sterowania energetycznego  na Suw 

Chajew – koszt naprawy 1476 zł.  
30. W dniach 23-26 października kopano rów w m. Błota wraz z montażem przepustów. 
31. W dniach 25-27 października  równano drogi na terenie Gminy. 
32. W dniu 27 października sprzątanie terenu Godynic. 
33. W dniu 30 października sprzątanie terenu Brąszewic. 
34. W dniu 3 listopada naprawiano drogę w m. Kosatka. 
35. W dniach 6-8 listopada równano drogi na terenie Gminy. 
36. W dniu 7 listopada zaczęto naprawę tłuczniem ul. Górnej. 
37. Zakończono przebudowę drogi w m. Wólka Klonowska. 
38. W dniu 10 września odbył się Jarmark Powiatowy. Nasza gminę reprezentowały orkiestry 

dęte z Brąszewic i Godynic oraz Koła gospodyń z Godynic i Żurawia.  
39. W dniu 16 września odbyły się zawody powiatowe OSP w Burzeninie. Drużyna Pań z OSP 

Chajew zdobyła 3 miejsce, a drużyna męska z OSP Przedłęcze zdobyła 2 miejsce. 
40. LZS Brąszewice otrzymało dofinansowanie w wysokości 10 000 zł z Ministerstwa Sportu i 

Turystyki. 
41. Złożono wniosek o dofinansowanie do Łódzkiego Urzędu Wojewódzkiego w Łodzi w ramach 

programu rozwoju gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019 na 
zadanie pn.: „Remont drogi gminnej nr 114138E w miejscowości Salamony oraz remont 
zatoki autobusowej”. 

42.  W dniu 24 października podpisano umowę z Wojewodą Łódzkim  na dofinansowanie 
programu „Aktywna Tablica” dla Szkół: Brąszewice, Godynice i Żuraw. Dofinansowanie: 41 
540,00 zł Wkład własny: 10 385,00 zł. 

43.  W dniu 7 listopada brałem udział w  spotkaniu dotyczącym Kopalni  węgla w Złoczewie. 
44. OSP Godynice i OSP Brąszewice otrzymały dofinansowanie po 7000 zł z Urzędu 

Marszałkowskiego. 
45. We wrześniu odbyły się zebrania sołeckie. 
46. Gmina Brąszewice ma nowego dzielnicowego - Pana Jarosława Sucherskiego.  
47. Dziękuję strażakom OSP, którzy włączyli się w usuwanie skutków orkanu. 
48. 17 października odbyło się uroczyste przekazanie boiska sportowego przy Szkole 

Podstawowej w Trzcince. 
 

Ad. 5 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że droga powiatowa Starce – Robaszew jest w bardzo złym 

stanie. Zapytał, kiedy PZD przeprowadzi jej remont. 

Wójt Gminy odczytał dwa pisma z PZD z odpowiedziami na zgłaszane przez Radnych interpelacje 

dotyczące dróg powiatowych. Dodał, że z informacji przekazanych przez PZD opóźnienie remontu drogi 

Starce – Robaszew leży po stronie wykonawcy. 

Radna Dorota Lipka podziękowała za równanie i naprawę dróg, poprosiła o poprawę drogi w 

miejscowości Kosatka i uzupełnienie kamieniem dziur. 

Radny Adam Laskowski podziękował za wykonanie remontu odcinka drogi Wólka Klonowska – 

Brąszewice. Poprosił o równanie drogi Czartoria – Chajew i naprawę drogi gminnej w miejscowości 

Lisy. 

Radny Jan Stawirej wnioskował o czyszczenie rowów wzdłuż dróg powiatowych oraz zapytał o 

możliwości dofinansowania montażu ekologicznych pieców. 
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Sekretarz Gminy poinformowała, że na chwile obecną mieszkańcy mogą ubiegać się o dofinansowanie 

z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. Dodała, że wsparcie 

wynosi do 40% kosztów kwalifikowanych przedsięwzięcia. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał o montaż placu zabaw w Żurawiu oraz wyraził opinię, że do naprawy 

drogi w miejscowości Gałki został użyty zbyt gruby destrukt. 

Wójt Gminy poinformował, że place zabaw w Żurawiu i w Bukowcu mają być zamontowane w 

obecnym tygodniu, a uwagi dotyczące drogi zostaną przekazane pracownikom. 

Radny Mariusz Kurzaj interpelował o wycięcie suchych drzew przy drodze powiatowej oraz zgłosił 

potrzebę równania drogi Chajew – Czartoria i w miejscowości Chajew Kolonia. 

Radny Józef Toruński zgłosił zarwane pobocze przy drodze powiatowej Trzcinka – Kamieniki oraz 

wnioskował o ustawienie znaku „zwężenie jezdni” w tym miejscu. Zgłosił mrugającą lampę w 

miejscowości Trzcinka. 

Radny Jarosław Plichta zgłosił niedziałające oświetlenie na rondzie i w miejscowości Zwierzyniec oraz 

zgłosił potrzebę odmulenia rowów i przepustów przy drodze powiatowej Godynice – Klonowa. 

Radna Grażyna Dobruchowska poprosiła o równanie dróg w miejscowości Zagóra i Godynice oraz o 

usunięcie powalonego drzewa w Godynicach. 

Radny Jerzy Ławniczak zgłosił zniszczoną huśtawkę w parku przy ul. Starowiejskiej oraz wnioskował o 

usunięcie krzewów przy skrzyżowaniu ul. Starowiejskiej i ul. Łąkowej. Wskazał na brak chodnika na ul. 

Starowiejskiej od przedszkola. 

Radny Jacek Piotrowski interpelował o wzmocnienie poboczy przy drodze gminnej w Żurawiu oraz o 

wycięcie odrostów od drzewa przy drodze powiatowej w Żurawiu obok remizy. 

Radny Ryszard Kurzaj interpelował o zamontowanie lustra na skrzyżowaniu ul. Zabrodzie i ul. 

Nierychlewskiego oraz o umocnienie poboczy przy drodze powiatowej na ul. Zabrodzie. 

Radna Marzena Cichecka zgłosiła dziurę w drodze w miejscowości Kamieniki. 

Radny Józef Przezak interpelował o odmulenie rowu przy drodze Przedłęcze – Sokolenie oraz o 

naprawę i równanie dróg Przedłęcze – Sokolenie, Przedłęcze – Pluty i tzw. „drogi żarowej”. 

Radna Bożena Łuszczek zapytała czy jest możliwość pozyskania dodatkowych koszy na popiół. 

Wójt Gminy poinformował, że w chwili obecnej nie ma takiej możliwości. Dodał, że firma odbierająca 

odpady prowadzi pilotażowo taką usługę w sąsiedniej gminie, być może po następnym przetargu 

będzie taka oferta. 

Wójt Gminy poinformował, że wszystkie interpelacje zostaną przekazane zgodnie z kompetencjami do 

PZD i do pracowników. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał o przekazanie majątku byłego gimnazjum został przekazany do Szkoły 

Podstawowej w Brąszewicach. 

Wójt Gminy poinformował, że udzieli odpowiedzi po ustaleniu szczegółów z Dyrekcją Szkoły. 

 

Ad. 6 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w budżecie 

Gminy na 2017 rok. 

Radny Jan Stawirej zapytał, jaka droga będzie modernizowana w Brąszewicach. 

Wójt Gminy poinformował, że zapis dotyczył wykonania powierzchniowego utrwalenia dróg, które 

zostało już wykonane. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, co składa się na kwotę kredytu. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że jest to zapis dotyczący zaciągniętych pożyczek na zakup ciągnika, 

budowę boiska w Trzcince i modernizację SUW w Godynicach.  

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 
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XXXVIII/163/2017 z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie dokonania zmian w budżecie Gminy na 2017 

rok. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Brąszewice na lata 2017-2029. 

Radny Jan Stawirej zapytał o zapis dotyczący zbycia nieruchomości. 

Skarbnik Gminy poinformowała, że zapis dotyczy planowanego zbycia nieruchomości. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy nieruchomość przy ul. Nierychlewskiego została sprzedana. 

Wójt Gminy poinformował, że obecni użytkownicy wyrazili wolę nabycia tej nieruchomości, zostało 

zlecone geodecie wykonanie podziału działki. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu innych braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 15 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXXVIII/164/2017 z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Brąszewice na lata 2017-2029. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 

XXXV/145/2017 Rady Gminy Brąszewice z dnia 18 maja 2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z 

Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie. W 

głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 15 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIII/165/2017 z 

dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXXV/145/2017 Rady Gminy Brąszewice z 

dnia 18 maja 2017 roku w sprawie zaciągnięcia pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej w Łodzi. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Gminy zarządził 5 minut przerwy (11:30) 

Na sesję przybyła Inspektor ds. wymiaru podatków Bożena Kwiatkowska. 

Ad. 9 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia stawek podatku od 

środków transportowych. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji Grzegorz Kulig odczytał, protokół z posiedzenia Komisji 

Budżetu i Inwestycji. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia stawek 

podatku od środków transportowych oraz projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

Radny Jan Stawirej zawnioskował o obniżenie o 20 zł dotychczasowych stawek podatków. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał o podział pojazdów na spełniające i niespełniające normy Euro. 

Inspektor ds. wymiaru podatków Bożena Kwiatkowska udzieliła wyjaśnień. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Radnego Jana Stawireja dotyczący 

obniżenia stawek podatku. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za 

przyjęciem wniosku głosowało 2 Radnych (J. Stawirej, J. Piotrowski), przeciwko 12 Radnych, od głosu 

wstrzymała się 1 Radna (B. Łuszczek). Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za 

odrzuceniem wniosku. 
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Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 12 Radnych, przeciwko 2 Radnych (J. Stawirej, J. Piotrowski), od głosu wstrzymała się 1 

Radna (B. Łuszczek). Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXXVIII/166/2017 z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie określenia stawek podatku od środków 

transportowych. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 10 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości. 

Radny Jan Stawirej zapytał o podatek od nieruchomości, które są nie użytkowane. 

Inspektor ds. wymiaru podatków i opłat Bożena Kwiatkowska poinformowała, że podatek od 

nieruchomości naliczany jest od posiadanych budynków, a nie od ich używania. 

Radny Jacek Piotrowski wyraził opinię, że wyższe podatki mają negatywny wpływ na rozwój 

działalności gospodarczych i inwestorów z zakresu ochrony zdrowia. 

Inspektor ds. wymiaru podatków Bożena Kwiatkowska odpowiedziała, że stawki nie są wygórowane 

w stosunku do sąsiednich gmin, Ministerstwo Finansów wskazuje maksymalne stawki, które Rada 

Gminy w drodze uchwały obniża do tego poziomu. Dodała, że dla przedsiębiorców z zakresu ochrony 

zdrowia jest wprowadzona oddzielna kategoria niż dla pozostałych przedsiębiorców. 

Wójt Gminy poinformował, że wpływy z podatków są jednym z głównych źródeł finansowania 

inwestycji gminnych, o które wszyscy zabiegają. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 15 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 13 Radnych, przeciwko 1 Radnych (J. Piotrowski), od głosu wstrzymał się 1 Radny (J. 

Stawirej). Większością głosów Rada Gminy opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXXVIII/167/2017 z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Obrady opuścił Radny Józef Przezak (12:00) 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zniesienia formy ochrony 

przyrody drzewa uznanego za pomnik przyrody. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie. W 

głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIII/168/2017 z 

dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody drzewa uznanego za pomnik 

przyrody. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania 

z obiektu sportowego „Boisko wielofunkcyjne przy Publicznej Szkole Podstawowej Stowarzyszenia 

Przyjaciół Szkół Katolickich im. Św. Bernadetty Soubirous w Trzcince”. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał, czy godziny otwarcia obiektu zbyt nie ograniczają możliwości 

korzystania dla osób mieszkających poza terenem Gminy. 
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Sekretarz Gminy wyraziła opinię, że przede wszystkim należy zapewnić pierwszeństwo uczniom szkoły, 

którzy są mieszkańcami Gminy Brąszewice i Gminy Brzeziny. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał czy zapis dotyczący dni ustawowo wolnych od pracy dotyczy niedziel. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że niedziele nie są dniami ustawowo wolnymi od pracy, więc również 

w niedziele będzie można korzystać z boiska. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXXVIII/169/2017 z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie przyjęcia regulaminu korzystania z obiektu 

sportowego „Boisko wielofunkcyjne przy Publicznej Szkole Podstawowej Stowarzyszenia Przyjaciół 

Szkół Katolickich im. Św. Bernadetty Soubirous w Trzcince”. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Brąszewicach w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Brąszewicach. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał czy w projekcie uchwały nie powinny być wskazane dwa adresy. 

Radca Prawny Mariusz Wawrzyniak wyraził zdanie, że w uchwale należy wskazać tylko adres siedziby 

szkoły. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że siedziba szkoły mieści się pod adresem: Brąszewice, ul. Sieradzka 

98. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXXVIII/170/2017 z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej im. Jana Pawła II w Brąszewicach w ośmioletnią 

Szkołę Podstawową im. Jana Pawła II w Brąszewicach. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Godynicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Godynicach. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie. W 

głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIII/171/2017 z 

dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Godynicach w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Godynicach. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 15 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie stwierdzenia przekształcenia 

dotychczasowej sześcioletniej Szkoły Podstawowej w Żurawiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w 

Żurawiu. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku uwag do projektu uchwały poddał ją pod głosowanie. W 

głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały głosowało 14 

Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr XXXVIII/172/2017 z 
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dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej sześcioletniej 

Szkoły Podstawowej w Żurawiu w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Żurawiu. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 16 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie zasad udzielania i rozmiaru 

obniżek tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, zatrudnionych w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Brąszewice. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał dlaczego zmieniany jest zapis dotyczący godzin dyrektorów. 

Sekretarz Gminy poinformowała, że poprzedni zapis został zakwestionowany przez nadzór prawny i 

należy to poprawić. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał o zmianę godzin dla dyrektora przedszkola. 

Wójt Gminy po konsultacji z pracownikiem merytorycznym poinformował, że dla dyrektora 

przedszkola obniżka wynosi 17 godzin. 

Radny Jan Stawirej wyraził opinię, że dyrektorzy mają dodatek funkcyjny i nie powinni mieć nadgodzin. 

Radny Jacek Piotrowski przedstawił zasady obniżania pensum dyrektorów. 

Przewodniczący Rady Gminy z powodu braku innych uwag do projektu uchwały poddał ją pod 

głosowanie. W głosowaniu wzięło udział 14 Radnych obecnych na sali obrad. Za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 Radnych. Rada Gminy jednogłośnie opowiedziała się za przyjęciem Uchwały Nr 

XXXVIII/173/2017 z dnia 13 listopada 2017 r. w sprawie zasad udzielania i rozmiaru obniżek 

tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć dydaktycznych, wychowawczych i 

opiekuńczych dla nauczycieli, którym powierzono stanowiska kierownicze, zatrudnionych w 

placówkach oświatowych prowadzonych przez Gminę Brąszewice. 

Uchwała stanowi integralną część protokołu. 

 

Ad. 17 

Wójt Gminy poinformował, że Radni otrzymali pisemną informacje o stanie realizacji zadań 

oświatowych oraz wyników sprawdzianów i egzaminów za rok szkolny 2016/2017. Zapytał, czy są do 

niej pytania i uwagi. 

Radni nie wnieśli uwag. 

 

Ad. 18 

Wójt Gminy poinformował o złożonej przez Prokuraturę Okręgową w Sieradzu skardze do 

Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Łodzi na uchwałę nr XXIX/103/2012 z dnia 27 września 

2012 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego szczegółowe zasady, tryb przyznawania i 

pozbawiania oraz rodzaje i wysokość stypendiów sportowych, nagród i wyróżnień oraz na uchwałę nr 

LIII/207/2014 z dnia 23 października 2014 r. w sprawie zmiany uchwały nr XXIX/103/2012 Rady Gminy 

Brąszewice z dnia 27 września 2012 r. w sprawie ustalenia Regulaminu określającego szczegółowe 

zasady, tryb przyznawania i pozbawiania oraz rodzaje i wysokość stypendiów sportowych, nagród i 

wyróżnień. Dodał, że odpowiedź na skargę została przekazana do WSA. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał o zarzuty do uchwał. 

Wójt Gminy odczytał treść skargi. 

Radca Prawny Mariusz Wawrzyniak dodał, że sytuacja w wielu gminach dotycząca tej sprawy jest 

podobna oraz poinformował, że podjęcie uchwały nie jest obligatoryjne. Wskazał, że uchwalenie 

nowego regulaminu wiązać się będzie ze zwiększeniem kosztów. 

Wójt Gminy poinformował, że wkrótce przedłoży Radzie Gminy projekt uchwały dotyczący 

ujednolicenia stawek godzinowych za udział w akcjach i szkoleniach dla druhów z jednostek OSP z 
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terenu Gminy Brąszewice. Dodał, że chciałby aby stawki dla druhów były jednolite ze stawkami na 

terenie całego Powiatu Sieradzkiego. Dodał, że sprawa ta była poruszona podczas Konwentu Gmin 

Powiatu Sieradzkiego. 

Wójt Gminy odczytał prośbę właściciela Hotelu dla zwierząt i ptactwa domowego Pana Longina 

Siemińskiego o wyrażenie zgody na przekazanie kruszywa w celu utwardzenia drogi gminnej w 

miejscowości Wojtyszki. 

Radny Jacek Piotrowski wskazał, że z pisma nie wynika do kogo należy kruszywo. 

Wójt Gminy poinformował, że z informacji posiadanych na dzień dzisiejszy, kruszywo jest własnością 

Pana Longina Siemińskiego i w chwili obecnej jest złożone wzdłuż ogrodzenia schroniska. 

Radny Jerzy Ławniczak wyraził zdanie, że Pan Longin Siemiński powinien doprecyzować pismo. 

Radni uznali, że w piśmie powinno być zapisane czyje jest kruszywo. 

Radny Grzegorz Kulig zapytał o przebieg spotkania dotyczącego powstania kopalni na terenie Gminy 

Złoczew. 

Wójt Gminy potwierdził, że uczestniczył w tym spotkaniu. Poinformował, że w chwili obecnej 

przedstawiciele Ministerstwa Energii wskazują Złoczew jako pewną lokalizację dla kopalni. Przekazał 

informacje, które zostały przedstawione i wyraził swoje opinie i uwagi. 

Radny Jerzy Ławniczak przekazał podziękowania dla nauczycieli szkoły za przygotowanie uczniów do 

obchodów Dnia Niepodległości. Dodał, że jest problem z niewielką obsadą strażaków na takich 

uroczystościach. Jednocześnie podziękował Orkiestrze Dętej z Brąszewic za wspaniałą oprawę 

muzyczną uroczystości.  

Wójt Gminy poinformował, że chciałby, aby w najbliższym czasie powstało w centrum Brąszewic 

miejsce pamięci – symboliczny pomnik, pod którym uczniowie mogliby składać kwiaty i kultywować 

postawę patriotyczną. 

Radny Jacek Piotrowski zapytał o postęp prac Komisji Statutowej. 

Radny Grzegorz Kulig poinformował, że w najbliższym czasie odbędzie się kolejne posiedzenie komisji. 

 

Ad. 19 

Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XXXVIII sesji Rady Gminy o godzinie 1310.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Przewodniczący Rady Gminy 

 

Adam Sowizdrzał 

Protokołował:  

S. Domagała 


